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Мораториум 
върху бъдещи 
висши училища
Необходими са политики за привличане 
на млади учени, казва министър Вълчев

а поставят своеоб-
разен мораториум 
върху по-нататъш-
ното разрастване на 
мрежата на висшите 
училища. Около тази 

позиция се обединяват членовете 
на Съвета на ректорите на висши-
те училища у нас на заседанието 
си във Варна. Те се обявяват още 
за ограничаване със закон на 
разкриването на нетипични за 
висшите училища специалности 
и за постепенно намаляване на 
съществуващите професионал-
ни направления, които не съот-
ветстват на профила на дадено 
висше училище. В заседанието 
на Съвета на ректорите участва 
и министърът на образованието 
и науката Красимир Вълчев.

По думите на проф. Любен 
Тотев – председател на Съвета 
на ректорите и ректор на Мин-
но-геоложкия университет „Св. 
Иван Рилски“, предложението 
за премахване на нетипичните 
за университетите специалнос-
ти ще бъде внесено в МОН и в 
Народното събрание. Само чети-
рима ректори са се въздържали 
при гласуването на това предло-
жение. „Нашите университети 
не са много, но на много места 
обучават по нетрадиционни за 
профила на даден университет 
специалности. И затова решихме 
да урегулираме тези процеси“, 

В красива „улица“, на която се намират информационен, културен, кариерен център, офиси на Студентския 
съвет, отдел „Стипендии и общежития“, книжарница, нова конферентна зала, високотехнологичен банков офис, 

е оформено вече едно от централните фоайета на Икономическия университет във Варна. Инициативата е 
реализирана с финансовата подкрепа на Министерството на образованието и науката. „Студентска улица“ е и 
своеобразна художествена галерия, в която са изложени повече от 40 платна на известни български художници

Академична мобилност 
в компютърните науки

Идеята за съвместни ма-
гистърски програми на 
Техническия университет 
– Варна, и на Университета 
по информационни науки и 
технологии „Св. Апостол 
Павел“ – Охрид, вече е 
факт. С договора за двус-
транно сътрудничество, 
подписан от ректорите, се 
регламентира и разработка 
на общ учебен план.

Обучението започва през 
следващата академична 
учебна година и ще се води 
изцяло на английски език. 
Студенти в магистърска 
степен в областта на ком-
пютърните науки ще учат 
по един семестър във вар-
ненския и в университета 
в Охрид. Срокът за обу-
чение е общо 3 семестъра, 
като последният е време за 
подготовка на дипломната 
работа. Освен обмена на 
студенти академичните 
ръководства предвиждат 
и обмен на преподаватели 
от двата университета като 
гост-лектори.

„Като начало, ще за-
почнем с програми, при 
които и сега обучението 
в нашия университет е на 

английски“, уточнява доц. 
Маргрета Василева – зам.-
ректор по учебната дейност 
на ТУ – Варна. Това са спе-
циалностите „Компютърни 
системи и технологии“, 
„Софтуерни и интернет 
технологии“, „Софтуерно 
инженерство“, „Компютър-
ни технологии в бизнеса“, 
„Microsoft информационни 
технологии“ и „Компютър-
ни мрежи и комуникации“.

В рамките на академич-
ното партньорство между 
Охрид и Варна е и първата 
международна конферен-
ция „Приложение на ком-
пютърните технологии“. 
Целта на учените е да пока-
жат как се прилагат цифро-
вите технологии и в какви 
преспективи в социалните 
и инженерните области, 
в мениджмънта и др. Във 
форума, чийто домакин ще 
бъде ТУ – Варна, през юни 
2018 г., ще участват препо-
даватели и от шестте про-
фесионални направления, 
по които се води обучение 
в Техническия във Варна. 
Участие са заявили и ака-
демични преподаватели и 
учени от Македония. 

Индустрия 4.0. 
обсъждат експерти

56-ата годишна конфе-
ренция на Русенския уни-
верситет „Индустрия 4.0. 
Бизнес среда. Качество 
на живот“ събира на 27 
октомври участници от 
десет държави. По време 
на форума ще бъдат пред-
ставени 414 доклада в 28 
секции. Съпредседатели 
на тазгодишното издание 
са проф. д-р Велизара Пен-
чева – ректор на Русенския 
университет, и чл.-кор. 
проф. д.т.н. Христо Белоев 
– председател на Съюза на 
учените в Русе, и със спе-
циалното участие на Мария 
Габриел – еврокомисар с 
ресор „Цифрова икономика 
и общество“. 

Пленарната сесия започ-
ва с доклад на проф. д-р 
Румяна Ценкова от Уни-
верситета в Кобе, Япония. 
Възпитаничка е на Ма-
тематическата гимназия 
„Баба Тонка“ и на Русен-
ския университет. Темата 
е „Аквафотомика: ново ин-
дустриално направление“. 
„Терапевтичните приложе-
ния на биоелектронните 
импланти“ е темата на док-
лада на д-р Иван Минев от 
Техническия университет 
в Дрезден, Германия. Той е 
възпитаник на Английската 
гимназия в Русе и на „Им-
пириъл колидж“ – Лондон. 

В паралелната програма 
на форума е предвидена 
кръгла маса „Висше обра-

зование. Акредитационна 
система. Предприемаче-
ство“ с участието на зам.-
началника на отдел „Ино-
вации и EIT“ в ЕК – Георги 
Димитров. Дискусиите ще 
бъдат в два панела – „Клю-
чови национални възмож-
ности в системата за висше 
образование по отноше-
ние на седемте области на 
HEInnovative“ и „Качест-
вото на образованието в 
акредитационната система 
на България в съответствие 
със Стандартите и насоките 
за осигуряване на качество 
в Европейското простран-
ство за висше образование“.

На 29 октомври е начало-
то на форума „EDIT on the 
ROAD with Google: Google 
Growth Engine – дигитални 
инструменти в помощ на 
развитието на пазарите и 
конкурентоспособността“. 
На Университета гостува и 
Инициативата Art Hour на 
Института за изследване на 
изкуствата – БАН. Концер-
тиращите преподаватели 
д-р Петя Стефанова и д-р 
Полина Антонова изпъл-
няват „Скици от музиката 
на XX и XXI век за флейта 
и пиано“. 

Д коментира проф. Тотев. Ректо-
рите се обявяват и 

против разкриване-
то на териториални 

звена

там, където това е напълно 
излишно. Те ще работят и 
по промени на Наредбата за 
дистанционно обучение, която 
според тях може да обвърже 
професионалното и висшето 
образование и да увеличи сту-
дентите в българските универ-
ситети. Обсъдени са и възмож-
ности за отмяна на нормативни 
текстове, осигуряващи работа 
на преподавателите в по-сла-
бите специалности, както и за 
предлагане на стимули за уни-
верситетите, които освобожда-
ват такива преподаватели.

Министър Вълчев акцентира 
върху продължаващата поли-
тика на МОН за преструкту-
риране на финансирането и 
приема във висшите училища. 
„Системата трябва да работи 
и с по-малък брой студенти. 
Разкриването на още филиали 
означава да приравним висшето 
образование с гимназиалното. 
Висшите училища са и научни 
организации. Акцент върху 
следващите ни разговори ще са 
именно научните изследвания. 
В бюджета за 2018 г. се надяваме 
да има увеличение на средствата 

за наука и трябва да докажем 
обществената им възвраща-
емост“, посочва министърът.  
И допълва, че висшите учи-
лища вече разработват визии 
за развитие на обучението и 
профилите и за привличане на 
млади преподаватели в следва-
щите 15 – 20 години, които ще 
бъдат обсъждани с МОН. По 
думите му в последните години 
приемът във висшите училища 
се масовизира. В същото време, 
интересът на студентите спрямо 
някои специалности не отговаря 
на нуждите на икономиката и 
това е част от репутационния 
проблем на висшите училища.

Ректорът на Икономическия 
университет – Варна, проф. 
Пламен Илиев предложи да 
се въведе минимална граница 
на размера на студентските 
такси и тя да бъде обвързана с 
минималната работна заплата. 
„Корекция на този ангажимент 
не е имало от няколко години, 
а в същото време минималната 
заплата от 220 скоро ще стане 
510 лева“, заявява той. 

По време на посещението си 
във Варна министър Вълчев 
присъства и на откриването на 
„Студентска улица“ в Иконо-
мическия унивеситет в града, 
която събира на едно място 
различните услуги за студен-
тите. 
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